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  RG.0002.5.2015 

 

Protokół  Nr V/2015 

z sesji Rady Gminy Radomyśl nad Sanem 

z dnia 25 marca 2015 roku 

odbytej w  siedzibie Urzędu Gminy Radomyśl nad Sanem  

 

 

Sesja Rady Gminy Radomyśl nad Sanem rozpoczęła się o godz. 910, a 

zakończyła o godz. 1149. 

 

Ad.I. Godz. 910 

Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński, 

który powitał przybyłych radnych i gości zaproszonych. Następnie w oparciu o 

listę obecności stwierdził prawomocność obrad, ponieważ w chwili otwarcia 

posiedzenia w sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólną liczbę 15. 

Lista obecności radnych oraz lista pozostałych osób obecnych na sesji stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.II. Godz. 912 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński przedstawił  porządek obrad 

sesji. 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz wystąpił o wyprowadzenie do porządku obrad, 

rozpatrzenie i przyjęcie dwóch apeli Rady Gminy w sprawie przyjęcia do 

realizacji przez Zarząd Województwa Podkarpackiego przebudowy drogi 

wojewódzkiej Antoniów – Dąbrowa Rzeczycka  na odcinku przebiegającym 

przez teren gminy oraz drogi wojewódzkiej Annopol – Gorzyce na odcinku 

Chwałowice – Czekaj Pniowski. 

Wójt zaproponował, aby apele rozpatrzyć po punkcie dot. przyjęcia uchwał 

Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie zaproponowanej 

zmiany.
 

W głosowaniu za wprowadzeniem do porządku obrad apeli Rady Gminy 

głosowało 15 radnych -  jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad po 

zmianie. 

W głosowaniu porządek obrad został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie. 

 

Porządek obrad sesji: 

I. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

II. Przyjęcie porządku obrad. 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

IV. Wystąpienie Wójta Gminy. 



 2 

V. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Ochrony i Promocji 

Zdrowia Psychicznego w Gminie Radomyśl nad Sanem w roku 2014. 

VI. Sprawozdanie z pracy Komisji Stałej Rady Gminy. 

VII. Przyjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Radomyśl 

nad Sanem w 2015 roku”, 

2) włączenia Gminnego Przedszkola Publicznego w Radomyślu nad 

Sanem do Zespołu Szkół w Radomyślu nad Sanem, 

3) określenia kryteriów naboru do przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego 

oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów, 

4)  zmieniająca uchwałę Nr XXIX/253/10 Rady Gminy Radomyśl 

nad Sanem z dnia 30 kwietnia 2010 r. w sprawie określenia 

zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości, ich 

wydzierżawiania, wynajmowania lub użyczania na czas 

oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony oraz 

zawierania kolejnych umów, 

5)  wydzierżawienia na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Radomyśl nad Sanem, 

6) zmieniająca uchwałę Nr IV/19/2015 Rady Gminy Radomyśl nad 

Sanem z dnia  29 stycznia 2015 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Powiatu Stalowowolskiego, 

7)  udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu, 

8)  udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu, 

9)  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy  Radomyśl 

nad Sanem, 

10) zmian w uchwale budżetowej na 2015 rok. 

     VIII. Przyjęcie apeli Rady Gminy w sprawie przyjęcia do realizacji przez 

Zarząd Województwa Podkarpackiego przebudowy dróg 

wojewódzkich. 

     IX.     Interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych. 

X.      Zakończenie V sesji Rady Gminy. 

 

Ad. III. Godz. 917                      

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński poinformował, że protokół                    

z sesji Rady Gminy z dnia 29.01.15r. znajdował się zwyczajowo do wglądu w 

biurze obsługi Rady Gminy oraz został przesłany na adresy meilowe radnym, 

którzy wyrazili na to wolę. Protokół jest również dostępny na stronie 

internetowej www.radomysl.pl w BIP. W związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zaproponował, aby przyjąć protokół  bez odczytywania. 

Propozycja została zaakceptowana przez zebranych radnych. 

http://www.radomysl.pl/
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Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty bez odczytywania                      

w głosowaniu – 15 głosów „za” - jednogłośnie. 

 

Ad. IV. Godz. 918 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedstawił informację z realizacji wniosków 

zgłoszonych na sesji  Rady Gminy odbytej  w dniu 29.01.15r. 

Wnioski zgłoszone przez radną Lucynę Jurkiewicz: 

1. „ Proszę o zainstalowanie linii i lampy do oświetlenia ulicznego, Dom 

Ludowy w Dąbrówce Pniowskiej”. 

Odpowiedź: 

Koszt wykonania oświetlenia koło Domu Ludowego w Dąbrówce Pniowskiej tj. 

podwieszenie przewodu na istniejących słupach oraz założenie 1 lampy wynosi 

3500zł + wykonanie projektu - 1500zł.  Razem 5000zł. Najlepszym rozwiązaniem, 

z punktu widzenia finansowego, oświetlenia placu przed DL jest zamontowanie 

lamp na budynku ( np. typu halogeny LED). 

2. „Proszę o ustawienie słupów energetycznych linii i lamp ulicznych przy 

drodze powiatowej w Dąbrówce Pniowskiej od numeru 1 do mostu w kierunku 

Antoniowa do Pana Jana Dyla.” 

Odpowiedź: 

Brak wystarczających środków w budżecie gminy na 2015 rok na budowę linii 

oświetleniowej. 

Koszt wykonania oświetlenia na odcinku Antoniów – Dąbrówka o długości ok. 

600m tj. budowa 12-14 słupów, podwieszenie przewodu, założenie 6-7 lamp (na 

co drugim słupie) wynosi 40 000zł + wykonanie projektu budowlanego - 5000zł. 

Razem 45 000zł. Na to zadanie Gmina nie może pozyskać żadnych środków w 

formie dotacji.  

 

Wnioski zgłoszone przez radną Justynę Szwedo: 

3. „ Budowa chodnika dla pieszych przy drodze 856 od cmentarza do 

skrzyżowania w Dąbrowie Rzeczyckiej z drogą 855”. 

Odpowiedź: 

Długość drogi wojewódzkiej 856 na odcinku od skrzyżowania z droga gminną 

Wola Rz.-Kępa Rz. do skrzyżowania z drogą wojewódzką 855 wynosi 840mb.    

Równolegle do drogi wojewódzkiej przylega działka gminna w okolicach 

skrzyżowania z drogą gminną do szkoły na długości 120mb. Na pozostałym 

odcinku tj. 720mb, granica drogi wojewódzkiej przylega do działek prywatnych. 

4. „ Połączyć asfalt biegnący przez przysiółek Turki z drogą 856.” 

5. „Budowa drogi asfaltowej od drogi 856 w stronę Turków przy posesji p. 

Cygan, Król, Wiktor.” 

6. „ Budowa drogi asfaltowej od drogi 856 w stronę Turków i połączenie jej z 

istniejącą przy posesji p. Wójtowicz, Chmura, Wojtala.” 

Odpowiedź na powyższe 3 wnioski: 
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Realizacja zadań do uwzględnienia w przyszłych latach po zaprojektowaniu i w 

celu wykorzystania dotacji z PROW na przebudowę dróg gminnych. 

7. „ Doposażyć kuchnię w Domu Ludowym w Woli Rzeczyckiej w sprzęt AGD 

– 2 kuchenki gazowe, chłodnia oraz karnisze, blat roboczy, półki meblowe.” 

Odpowiedź: 

Została zakupiona kuchenka gazowa. Środki budżetowe są skoncentrowane na 

remont kolejnych pomieszczeń  domu ludowego. 

8. „ Nadsypać opaskę przeciwpowodziową przy rzece Dębowiec.” 

Odpowiedź: 

Zadanie do realizacji w 2015 roku. Zadanie będzie wykonane we własnym 

zakresie z budżetu gminy. Ziemia będzie pozyskana z działek gminnych 

(ugorów) w pobliżu miejsca podwyższenia wału.  

9. „ Wysypać trzy wywrotki ziemi na placu przed kapliczką w Woli Rzeczyckiej 

i wyrównać plac.” 

Odpowiedź: 

Zadanie leży w zakresie  działalności Sołtysa i rady sołeckiej. W tej sprawie 

zostało skierowane pismo do sołtysa wsi. 

10. „ Zbudować plac zabaw dla dzieci przy Domu Ludowym w Woli 

Rzeczyckiej.” 

Odpowiedź: 

Obecnie środki z budżetu gminy są skoncentrowane  na remoncie domu 

ludowego – możliwa kontynuacja w następnych latach z wykorzystaniem 

dotacji z PROW na obiekty kultury i zagospodarowanie placów publicznych. 

11. „Utwardzić teren przy stadionie w Woli Rzeczyckiej na parking.” 

Odpowiedź: 

Po dokonaniu wizji w terenie stwierdza się możliwość wykorzystania na parking  

nieużytkowanego placu przy ogrodzeniu boiska po lewej stronie od wjazdu na 

stadion. 

12. „Oświetlenie: doświetlić plac szkolny przy bramie wjazdowej i wejściu 

lampą uliczną lub halogenem.” 

Odpowiedź: 

Wniosek został przekazany Dyrektorowi PSP w Woli Rzeczyckiej Pani  Barbarze 

Pankowskiej w celu realizacji w ramach działalności dyrektora szkoły. 

13. „ Założyć lampy uliczne na słupach: 13/2/IV, 13/4/IV, 56/II, 37/III, 34/III.”  

Odpowiedź: 

Koszt wykonania oświetlenia w Woli Rzeczyckiej na słupach: 

- 13/2/IV, 13/4/IV (podwieszenie 200m przewodu na istniejących słupach oraz 

założenie 2 lamp (7000zł) + wykonanie projektu (1500zł) – razem 8500zł, 

- 56/I (podwieszenie 100m przewodu na istniejących słupach oraz założenie 1 

lampy (3500zł) + wykonanie projektu (1500zł) – razem 5000zł, 

- 37/III, 34/III (podwieszenie 200m przewodu na istniejących słupach oraz 

założenie 2 lamp (7000zł) + wykonanie projektu (1500zł) – razem 8500zł  

Razem 22 000zł. 
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14. „ Doświetlić ulicę przy której mieszkają państwo Białek, Wójtowicz, 

Krawczyk, Soja  nr domu 76, Mantycki nr domu 75”. 

Odpowiedź: 

Koszt wykonania oświetlenia koło posesji Państwa Soja, Mantycki tj. 

podwieszenie 390m przewodu na istniejących słupach usytuowanych na 

prywatnych działkach oraz założenie 2 lamp wynosi 9 500zł + wykonanie projektu  

- 2500zł. Razem 12 000zł. 

 

Wnioski zgłoszone przez radnego Rafała Bartochowskiego: 

15. „ Dobudowa oświetlenia ulicznego od Kościoła Parafialnego w Woli 

Rzeczyckiej do pierwszych zabudowań w Kępie Rzeczyckiej. Nadmieniam, iż 

na drodze tej znajduje się przejazd kolejowy, który również jest nieoświetlony i 

zagraża bezpieczeństwu, a ostatnia lampa znajduje się koło posesji P. Dariusza 

Stelmach.” 

Odpowiedź: 

W dn. 17.02.2015 r. zostało skierowane pismo do PKP Lublin z prośbą o 

zainstalowanie oświetlenia ulicznego na przejeździe kolejowym. Będą prowadzone 

rozmowy i zostanie przeprowadzona wizja lokalna przez komisję z udziałem PKP 

w sprawie oświetlenia. Budowa linii oświetleniowej niemożliwa w 2015 roku, ze 

względu na brak wystarczających środków finansowych w budżecie gminy. 

16. „ Likwidacja balustrady przy cmentarzu w Woli Rzeczyckiej w celu 

poprawy bezpieczeństwa na drodze i przeniesienie istniejącego przystanku w 

miejsce gdzie obecnie znajduje się balustrada oraz wykonanie zatoczki w tym 

miejscu.” 

Odpowiedź: 

Balustrada przy drodze wojewódzkiej została ustawiona zgodnie z 

zatwierdzonym projektem organizacji ruchu przez zarządcę drogi 

(województwo). Ustawienie balustrady zostało dokonane ze względów 

bezpieczeństwa użytkowników dróg.  

17. „ Wystąpić z wnioskiem do Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych o 

uregulowanie rzeki Łukawica na odcinku od Rzeczycy Okrągłej w kierunku 

Woli Rzeczyckiej. Obecnie rzeka jest nieuregulowana i zarośnięta roślinnością 

krzaczastą  oraz wpływa na zwiększenie zagrożenia powodziowego na tych 

terenach.” 

Odpowiedź: 

Zgłoszenie osobiście przez wójta konieczności konserwacji rzek Łukawica i 

Strachocka. Zadanie jest przyjęte do planu przez dyrektora PZMiUW w 2015 

roku. 

Radna Marzena Garbacz wystąpiła z prośbą, aby w związku planowaną 

komisyjną wizją lokalną w kwestii oświetlania w Kępie Rzeczyckiej zwrócić 

uwagę na zwiększenie przez PKP działań w zakresie zadbania pasu kolejowego 

p.w. poprzez wykaszanie traw wzdłuż toru. Wysokie trawy stwarzają 

niebezpieczeństwo dla kierujących głównie na przejazdach  kolejowych.  
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Wójt Gminy powiedział, że gmina występuje do PKP o wykaszanie traw. 

Odnośnie oświetlenia dodał, że gmina zgłosiła potrzebę zamontowania nie tylko 

oświetlenia ulicznego, ale także ostrzegającego oświetlenia sygnalizacyjnego i 

zapór przed przejazdem w Kępie Rzeczyckiej.  

 

Ad.V. Godz.942  

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Ochrony i Promocji Zdrowia 

Psychicznego w Gminie Radomyśl nad Sanem za 2014r. przedstawiła 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy Dominika Czerepak – 

Drzymała. 

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono pytań i uwag. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.VI. Godz.1002  

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Marzena Garbacz 

złożyła relację z posiedzenia komisji, które odbyło się w dniu 4 lutego br., 

którego  tematem była analiza funkcjonowania i finansowania oświaty na terenie 

gminy. 

Powiadomiła, że po długiej dyskusji i analizie przedstawionych materiałów w 

zakresie funkcjonowania i finansowania oświaty na terenie gminy Komisja 

wysunęła następujące propozycje w formie przyjętych wniosków: 

1). Włączyć Gminne Przedszkole Publiczne do Zespołu Szkół w Radomyślu nad 

Sanem. 

2). Rozeznać pod względem prawnym możliwość rezygnacji nauczycieli na 

zasadzie dobrowolności z dodatku wiejskiego (opinia radcy prawnego w 

załączeniu).   

3). Zobowiązać Wójta Gminy do przeprowadzenia rozmów z Dyrektorami Szkół 

i pracującymi nauczycielami, którzy nabyli prawo do świadczeń emerytalnych, a 

nie skorzystali z tych uprawnień w celu ewentualnego skorzystania z tych 

świadczeń.  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński skonkludował, że 

finansowanie oświaty na terenie gminy, stanowi trudny i złożony temat. Jest to 

problem, który będzie ciężko rozwiązać. Gmina z roku na rok na bieżącą 

działalność szkół dokłada coraz więcej, na co ma wpływ malejąca liczba dzieci 

w szkołach, a w konsekwencji coraz niższa subwencja oświatowa. Jednak jest to 

problem, który dotyka większość samorządów. 

 

Ad.VII/1. Godz.1009  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Radomyśl nad Sanem w 2015 roku” przedstawił inspektor ds. rolnictwa, 

ochrony przyrody i ochrony przeciwpożarowej Jacek Dudek. 
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Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie 

projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr V/25/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VII/2. Godz.1012  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie włączenia Gminnego Przedszkola 

Publicznego w Radomyślu nad Sanem do Zespołu Szkół w Radomyślu nad 

Sanem przedstawiła i omówiła inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

P. Joanna Dudzińska poinformowała, że w związku  z wnioskiem Komisji 

Oświaty i Spraw Społecznych w sprawie, której przedmiotem jest projekt 

uchwały, urząd gminy wystąpił do rady pedagogicznej szkoły i przedszkola o 

wydanie opinii w sprawie włączenia Gminnego Przedszkola Publicznego w 

Radomyślu nad Sanem do Zespołu Szkół. Organy te wydały negatywne opinie 

w tym temacie.  

Radna Marzena Grabacz zwróciła się do obecnych na sesji dyrektorów: szkoły i 

przedszkola o wypowiedzenie się i wyrażenie swojej osobistego zdania na temat 

włączenia przedszkola do szkoły w kwestii korzyści bądź ewentualnie 

negatywnych aspektów. 

Dyrektor Zespołu Szkół Marek Pater oznajmił, że zgodnie z przepisami prawa 

zarówno on jak dyrektor przedszkola są wyrazicielami zdania rad 

pedagogicznych. Opinie osobiste są w tej chwili drugoplanowe. Opinie rad 

pedagogicznych była negatywne. Powiedział, że jest to już trzecia próba 

włączenia przedszkola do szkoły. W wydanej opinii rady zespołu szkół 

odniesiono się do argumentów zawartych w piśmie z urzędu gminy. Za 

negatywną opinią przemówiły następujące aspekty: brak wewnętrznego 

przejścia miedzy przedszkolem a szkołą,  w konsekwencji brak możliwości 

stworzenia bezpośredniej komunikacji miedzy placówkami uniemożliwiający 

właściwy nadzór dydaktyczny oraz niezapewniający bezpieczeństwa dzieci 

podczas przemieszczania się miedzy placówkami w celu skorzystania z sali 

gimnastycznej, pracowni językowych lub innych pomocy. Po drugie argument o 

bardziej racjonalnym wykorzystaniu po zmianach kwalifikacji przez dyrektora 

zespołu szkół do prowadzenia zajęć dodatkowych jest niezgodny z przepisami 

prawa oświatowego 

Ponadto rada pedagogiczna stanęła na stanowisku, że zmiana od 1 września 

2016r. przepisów ustawy o systemie oświaty mówiąca o wyłączeniu klas 

zerowych spod jurysdykcji szkół podstawowych i włączeniu ich do zespołu 

szkół nie stanowi powodu przemawiającego za włączeniem przedszkola do 

zespołu.   
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P. Pater nadmienił, że rada pedagogiczna z aprobatą przyjęła informację 

dotyczącą możliwości powołania wicedyrektora w przypadku ewentualnego 

włączenia przedszkola do zespołu. 

Reasumując rada pedagogiczna uznała, że włączenie przedszkola do zespołu nie 

usprawni znacząco pracy żadnej z palcówek i nie przyniesie racjonalnych 

oszczędności finansowych. 

P. Pater powiedział, że osobiście nie wyobraża sobie funkcjonowania tych 

palcówek bez fizycznego, bezpośredniego  przejścia między nimi. Jeżeli jednak 

dojdzie do włączenia to trzeba będzie podjąć działania, aby przejście powstało.  

Przewodniczący Rady Gminy Edward Wermiński wyrażając zdanie w kwestii 

włączenia przedszkola do zespołu szkół powiedział, że nie jest to być może 

łatwa decyzja. Na posiedzeniach komisji były toczone dyskusje, ale ta 

inicjatywa został podjęta w trosce o dobro dzieci i całej szkoły. 

Radna Marzena Garbacz powiedziała, że brak przejścia miedzy placówkami nie 

stanowi istotnego argumentu. Podała tu przykład szkoły średniej tj. zespołu 

szkół w Stalowej Woli, w której jest zatrudniona, a która pracuje w dwóch 

odrębnych budynkach bez problemów i przeszkód.  

P. Pater powiedział, że trzeba wziąć pod uwagę specyfikę szkół. W przedszkolu 

są małe dzieci, najstarsze mają 4 lata. Nie można porównywać szkół średnich z 

przedszkolem. Maluchy potrzebują więcej uwagi i pracy.  

Radna Marzena Garbacz oznajmiła, że w niczym to nie zmienia sytuacji. 

Niezależnie czy są to małe dzieci czy starsi uczniowie szkoła jest tak samo 

odpowiedzialna za uczniów.   

Dyrektor Gminnego Przedszkola Agnieszka Rybak powiedziała, że różnice 

wiekowe są bardzo ważne. W przedszkolu jest obecnie 22 dzieci w wieku od 2,5 

do 4 lat. Pracuje jedna nauczycielka, przedszkole wspomaga się stażystką. Jedna 

osoba nie jest w stanie zapewnić bezpieczeństwa i opieki dzieciom. Dyrektor 

powiedziała, że nie wyobraża sobie każdorazowego wychodzenia na zewnątrz i 

przechodzenia dzieci do szkoły w celu skorzystania np. z sali gimnastycznej w 

związku z brakiem fizycznego połączenia placówek. Nadmieniła, że obecnie 

dzieci ćwiczą w przedszkolu. 

Radna Marzena Garbacz oznajmiła, że nie jest powiedziane, iż w kwestii 

funkcjonowania przedszkola m.in. ćwiczeń musi się coś zmienić. Bardziej może 

tu chodzić o komunikację między dyrektorem przedszkola a dyrektorem szkoły 

czy personelem. Samo przedszkole po włączeniu do zespołu funkcjonowałoby 

na takich samych zasadach jak obecnie. Nie wprowadzone były żadne 

rewolucyjne zmiany. Zmieniłaby się tylko organizacja i zarządzanie 

przedszkolem.   

Dyrektor  Agnieszka Rybak zapytała w związku z tym jaki jest główny powód 

włączenia przedszkola  do szkoły, skoro w funkcjonowaniu placówki nic się nie 

zmieni. Czy chodzi tu może o sprawy personalne, o osobę dyrektora 

przedszkola.  
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Radna Marzena Garbacz stwierdziła, że aspekt sprawy jest szeroki. 

Rozpatrywanych było wiele czynników. Chodziło tu m.in. o pracę świadczoną 

przez pedagoga szkolnego, pracę świadczoną przez nauczycieli w ramach 

doraźnych  zastępstw w przedszkolu. Nie wchodziły w grę żadne zmiany 

personalne. Jak każda placówka oświatowa przedszkole generuje  koszty, a 

włączenie go do zespołu szkół przyniesie pewne oszczędności. Wg komisji, 

która wystąpiła z tą propozycją dyrektorowi zespołu szkół łatwiej będzie 

organizować czy doraźne zastępstwa czy pomoc psychologiczną czy 

logopedyczną dla dzieci. Chodzi tu o usprawnienie pracy przedszkola.  

Dyrektor  Agnieszka Rybak odniosła się do doraźnych zastępstw. Nadmieniła, 

że pracuje w przedszkolu od 17 lat, od 6 jest dyrektorem placówki i zawsze 

wszystkie zastępstwa pełnił dyrektor za które nie pobierał wynagrodzenia. 

Dodała, że ostatnio pełniła zastępstwo przez 3 tygodnie pracując od 7 do 15. Nie 

stanowiło to żadnego problemu, ani w pełnieniu obowiązków dyrektora ani 

nauczyciela. Powiedziała, że trudno sobie wyobrazić aby do tych małych dzieci 

przychodził nauczyciel, którego one nie znają.  Z obecną kadrą dzieci są zżyte.  

Radny Dariusz Smolarek oznajmił, że w przypadku włączenia przedszkola do 

szkoły, jest możliwość powołania wicedyrektora szkoły odpowiedzialnego za 

przedszkole, który mógłby pełnić zastępstwo za nieobecnego nauczyciela. 

Ważny jest jeszcze aspekt finansowy. Zapewne nie od razu, ale pewnie po 

jakimś czasie pojawią się oszczędności. Jest to jedyne przedszkole publiczne, na 

które gmina wydatkuje spore środki. Nie można jednak wykluczyć 

ewentualności, że w przyszłości, ze względów finansowych,  przedszkole może 

przejąć stowarzyszenie, jak to jest w przypadku pozostałych punktów 

przedszkolnych na terenie gminy.   

Radna Marzena Garbacz nadmieniła, że Komisja patrzyła przez pryzmat 

ogólnego finansowania oświaty, które stanowi duży problem, ponieważ z roku 

na rok gmina do bieżącego utrzymania szkół dokłada coraz więcej. Przedszkole 

w Radomyślu jako jedyne funkcjonuje jako publiczne i takie powinno zostać. 

Dyrektor  Agnieszka Rybak powiedziała, że radni mając na względzie finanse 

gminy myślą długoterminowo. Oznajmiła, że jako dyrektor przedszkola jak i 

dyrektor szkoły również myślą perspektywicznie, czy zmiana nie przyniesie 

jakiś negatywnych konsekwencji dla funkcjonowania placówek.  

Radna Justyna Szwedo poinformowała, że w gminie Zaklików w miejscowości 

Lipa 5 lat wstecz przedszkole zostało włączone do zespołu szkół. I to 

rozwiązanie funkcjonuje bardzo dobrze. Zarówno dzieci jak i nauczyciele są 

zadowoleni ze zmiany.  

Radna Marzena Garbacz reasumując powiedziała, że Komisja Oświaty nie jest 

od tego aby dokonywać zmian personalnych na stanowiskach. Obecnie dyskusja 

jest skupiona na przedszkolu. Nie ma gwarancji, że włączenie przedszkola do 

zespołu przyniesie gminie spore oszczędności. Ważne są fundusze ale 

najważniejsze jest dobro dzieci. Należy spróbować dokonać połączenia.  Tak jak 
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kilka lat wstecz pomysł połączenia szkół podstawowych z gimnazjami okazał 

się trafionym rozwiązaniem, tak może być i teraz. 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz poinformował jeszcze, że wkrótce odbyłby się konkurs 

na dyrektora przedszkola. Obecnej dyrektor została powierzona ta funkcja na 

pewien okres, ponieważ w tamtym czasie nie można było przeprowadzić 

konkursu ze względu na brak wszystkich wymaganych dokumentów, które 

powinny być przedłożone przez P. Agnieszkę Rybak. Mimo wszystko nie było 

mowy, aby komuś innemu powierzyć tę funkcję. Tak więc próba mówienia, że 

chodzi tu osobę dyrektora koliduje z rzeczywistością. Odnośnie włączenia 

przedszkola do zespołu szkół w zakresie finansowym to trudno w tej chwili 

oszacować oszczędności. Zmiana nie będzie ze szkodą dla dzieci i nauczycieli. 

W pewnym sensie publiczne przedszkole w Radomyślu jest uprzywilejowane 

względem innych punktów przedszkolnych na terenie gminy prowadzonych 

przez stowarzyszenia. Punkty te są w  mniejszym stopniu dofinansowywane 

przez gminę, nie obowiązuje tam karta nauczyciela. Nie ma mowy zmiany 

formy funkcjonowania przedszkola w Radomyślu, nadal zostanie ono publiczne.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał 

pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały.  

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 12 głosów „za”, 2 głosy 

„wstrzymujące” (w trakcie głosowania nieobecny był radny Tomasz Budziło). 

Uchwała Nr V/26/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady i przystąpiono do rozpatrzenia kolejnego 

punktu. 

 

Ad.VII/3. Godz.1114  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie określenia kryteriów naboru do 

przedszkoli i oddziałów przedszkolnych na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów 

przedstawiła i omówiła inspektor ds. oświaty Joanna Dudzińska. 

Komisje Stałe nie zgłosiły uwag do przedstawionego projektu uchwały 

opiniując go pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie przedstawionego 

projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały przyjęto - 14 głosów „za” – jednogłośnie ( brak 

radnego Jerzego Gorczycy). 

Uchwała Nr V/27/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VII/4. Godz.1116  

Projekt uchwały Rady Gminy zmieniający uchwałę Nr XXIX/253/10 Rady 

Gminy Radomyśl nad Sanem z dnia 30 kwietnia 2010 r. w sprawie określenia 

zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości, ich wydzierżawiania, 
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wynajmowania lub użyczania na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na 

czas nieoznaczony oraz zawierania kolejnych umów przedstawiła Sekretarz 

Gminy Ewa Marynowska. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Nie zgłoszono pytań i uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 14 głosów „za” – 

jednogłośnie (brak radnego Tomasza Budziło). 

Uchwała Nr V/28/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VII/5. Godz.1119  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie wydzierżawienia na okres 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła 

Kierownik Zespołu Infrastruktury Technicznej Magdalena Grębowiec. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały z 

zastrzeżeniem nie zmniejszania kwoty dzierżawy, o co zwróciła się  firma         

T- mobile, występując o przedłużenie umowy dzierżawy.  

Wskutek braku  głosów na temat przedstawionego projektu Przewodniczący 

Rady Gminy zarządził jego przegłosowanie. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty z uwzględnieniem uwag Komisji 

– 15 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała V/29/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VII/6. Godz.1121  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmiany uchwały Nr IV/19/2015 Rady 

Gminy Radomyśl nad Sanem z dnia  29 stycznia 2015 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Stalowowolskiego przedstawił Wójt Gminy Jan 

Pyrkosz.  

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag i pytań do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr V/30/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

  

Ad.VII/7/8. Godz.1124 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Podkarpackiemu oraz projekt uchwały Rady Gminy w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu zostały 

jednocześnie przedstawione przez  Sekretarz Gminy Ewę Marynowską. 
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Obydwa projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisje 

Stałe. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie przedstawione projekty uchwał. 

W wyniku głosowania projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia 

pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu został przyjęty – 15 głosów 

„za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr V/31/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podkarpackiemu został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr V/32/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.VII/9. Godz.1126  

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Radomyśl nad Sanem przedstawiła Skarbnik Gminy Anna 

Szeliga. 

Komisje Stałe pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt uchwały. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie przedstawionego projektu uchwały. 

W głosowaniu projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – jednogłośnie. 

Uchwała Nr V/33/15 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. VII/10. Godz. 1129 

Projekt uchwały Rady Gminy w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 

2015 przedstawiła Skarbnik Gminy Anna Szeliga. 

Przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisje 

Stałe.  

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty – 15 głosów „za” – 

jednogłośnie. 

Uchwała Nr V/34/15  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia kolejnego punktu porządku obrad  

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu P. Piotrowi Kawalec z firmy Farma 

Fotowoltaiczna „Chwałowice”.  

P. Kawalec poinformował, że rozpoczął na terenie gminy Radomyśl nad Sanem, 

a konkretnie w Chwałowicach,  inwestycję polegającą na budowie farmy 

fotowoltaicznej o mocy 89 megawatów. Tę farmę należy podłączyć do sieci 

przesyłowej zakładu energetycznego, która znajduje się w odległości 400 m od 

działki na której jest umiejscawiana farma. Powiadomił, że zwrócił się do wójta 

gminy o możliwość podłączenia się do istniejącej sieci, która zasila SUW 
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położonej na działce graniczącej z jego nieruchomością. Jednak takiej zgody nie 

uzyskał. Nadmienił, że wszystkie działki, które umożliwiają podłączenie się do 

sieci należą do gminy. Wiec konieczna jest zgoda gminy albo na podłączenie się 

poprzez wkopanie przewodów lub pociągniecie linii na istniejących słupach 

energetycznych. Budowa farmy w niedługim czasie zostanie skończona, będzie 

produkować prąd, który będzie można sprzedawać. Gdy farma już ruszy, kilka 

osób otrzyma zatrudnienie przy obsłudze urządzeń. Jednak przeszkodą jest brak  

połączenia z siecią.  

Wójt Gminy Jan Pyrkosz powiedział, że P. Kawalec zwracał się o przyłączenie 

do gminnego przyłącza. Jest to niemożliwe. Gmina posiada własne przyłącze do 

SUW i własny transformator. To nie jest własność zakładu energetycznego lecz 

gminy. Korzyścią z tego tytułu jest to, że gmina płaci za prąd trzy razy mniej 

mając swoje urządzenia. Gmina nie uiszcza opłat dystrybucyjnych. To jest tylko 

przyłącze. P. Kawalec otrzymał warunki z PGE Rzeszów przyłączenia się do 

magistrali i te warunki trzeba spełnić. Nie można przyłączyć się do przyłącza. 

Później może być problem wykonywania rozliczeń za energię, którą P. Kawalec 

sprzedawałby zakładowi za pośrednictwem gminnego przyłącza.  

P. Kawalec przypomniał, że zwrócił się do gminy z drugim pismem o 

umożliwienie pociągnięcia przyłącza przez działki gminne. 

Kierownik Zespołu Infrastruktury Technicznej Magdalena Grębowiec wyjaśniła, 

że P. Kawalec złożył wniosek o decyzję warunkach zabudowy domu. Do 

wniosku dołączone było pismo, na jakich zasadach P. Kawalec będzie korzystał 

z energii elektrycznej. Gmina przychyliła się do wniosku, czyli że P. Kawalec 

będzie miał zasilanie z magistrali od drogi wojewódzkiej. Na takich warunkach 

P. Kawalec otrzymał decyzje o warunkach zabudowy. 

P. Kawalec powiedział, że w piśmie do gminy zwracał się  o zgodę na wejście w 

teren i postawienie słupa na działkach gminnych aby połączyć się z magistralą.  

P. Grębowiec poinformowała, że na postawienie słupa gmina nie wyraziła 

zgody, ponieważ trzeba spełnić warunki obwarowane przepisami prawnymi. 

Gmina na mieniu gminnym nie może lokalizować słupów, które nie będą jej 

własnością. Konieczne byłoby uregulowanie stanu prawnego działki na której 

byłby ustawiony słup tj. oddanie jej w  dzierżawę  lub najem.  

P. Kawalec powiedział, że właśnie  zmierza do tego aby tę kwestię uregulować 

czy to w drodze służebności przesyłu lub dzierżawy lub w innej formie.  

Wójt Gminy powiedział, że P. Kawalec nie dostarczył mapy z przebiegiem linii 

przyłączenia się do magistrali przez działki gminne. Jeżeli ktoś zwraca się o 

zajęcie gruntu gminnego przedstawia konkretny projekt techniczny. Stąd nie 

było zgody wobec braku wiedzy jak ma przebiegać przyłącze, którędy i czy to 

ma być linia napowietrzna czy ziemna.  

P. Kawalec powiedział, że drogą e-mailową przesłał propozycję przebiegu 

przyłącza. Nie mniej jednak odpowiedni projekt techniczny zostanie 

dostarczony do gminy i zwrócił się o jak najszybsze załatwienie sprawy.  
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Ad. VIII. Godz.1144 

Wójt Gminy Jan Pyrkosz przedstawił Apel Rady Gminy w sprawie przyjęcia do 

realizacji przez Zarząd Województwa Podkarpackiego przebudowy drogi 

wojewódzkiej Antoniów – Dąbrowa Rzeczycka  na odcinku przebiegającym 

przez teren gminy oraz Apel Rady Gminy w sprawie przyjęcia do realizacji 

przez Zarząd Województwa Podkarpackiego drogi wojewódzkiej Annopol – 

Gorzyce na odcinku Chwałowice – Czekaj Pniowski. 

Do przedstawionych Apeli nie zgłoszono uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przegłosowanie przedłożonych Apeli. 

W głosowaniu obydwa Apele przyjęto jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Apele stanowią załączniki do niniejszego protokołu.  

 

Ad. IX. Godz.1148 

Interpelacji, zapytań nie zgłoszono.  

Podczas  sesji zgłoszono następujące wnioski: 

Wniosek zgłoszony przez radnego Bogdana Oszusta: 

1. „ Wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o oczyszczenie z zarośli oraz 

odmulenie rowów wzdłuż drogi powiatowej w Pniowie na odcinku od 

cmentarza do jeziora – brak możliwości odpływu wody powoduje podsiąkanie 

oraz niszczenie nawierzchni drogi.” 

 

Wniosek zgłoszony przez radnego Ryszarda Zbydniowskiego: 

2. „ Na wniosek mieszkańców miejscowości Popowice zwracam się z prośbą w 

sprawie zamontowania oświetlenia ulicznego przy posesji Konopka, Pyrkosz  na 

istniejącym słupie energetycznym.” 

 

Wniosek zgłoszony przez radnego Jerzego Gorczycę: 

3. „ Proszę o wskazanie miejsca umieszczenia tablicy ogłoszeń przy drodze 

wojewódzkiej nr 855 koło sklepu Pana Andrzeja Machaj w Rzeczycy Długiej.” 

 

Wnioski zgłoszone przez radnego Jacka Pamułę: 

4. „ Podjąć starania o zmianę organizacji ruchu na drodze wojewódzkiej nr 855 

Olbięcin - Stalowa Wola w rejonie przystanku  dla wysiadających od strony 

Stalowej Woli, polegającej na usytuowaniu przy w/w przystanku przejścia dla 

pieszych (pasy) z przystanku na chodnik po drugiej stronie. Aktualnie brak 

przejścia powoduje duże zagrożenie w dojściu do przystanku (duży ruch 

samochodowy). Dotyczy przystanku w Rzeczycy Okrągłej. 

5. „ Przedłużyć oświetlenie uliczne do przepustu na wysokości budynku p. 

Zbigniewa Moskala (1 lampa). Zjazd do w/w przepustu i dojazd do posesji p. 

Moskala w godzinach nocnych sprawia duży problem  i stanowi zagrożenie dla 

kierujących pojazdami i ewentualnych pieszych.” 
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Wnioski zgłoszone przez radnego Bolesława Pukę: 

6. „ Wystąpić do Pana Turka zamieszkałego  w Sokolnikach  o naprawę drogi 

gminnej w Żabnie biegnącej w kierunku lasu (za sklepem spożywczym), którą 

w/w zniszczył podczas transportu  drewna w okresie zimowym bieżącego roku 

ze swojej działki, którą nabył od Skarbu Państwa.” 

7. „ W imieniu mieszkańców Żabna w dalszym ciągu wnioskuję o remont i 

utwardzenie asfaltem drogi gminnej biegnącej  z Żabna w kierunku osiedla 

Słonecznego. Ta trasa  służy mieszkańcom Żabna i Radomyśla w coraz 

większym stopniu jako trasa rekreacyjna i komunikacyjna między tymi 

miejscowościami.”  

 

Ad. X. Godz. 1149 

Na tym zakończono obrady V sesji Rady Gminy. 

 

Protokołował: 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

 

Piotr Chodur 
 

 


